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Op te bergen 

in de band van 

2 februari 2011 

 

 

de leden van de commissie wordt 

verzocht hun eventuele opmerkingen 

binnen acht dagen na ontvangst aan 

de commissiegriffier mede te delen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

van de vergadering van de  
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Omgevingsbeleid 

 

Woensdag 12 januari 2011 

 

 

U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 

DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 

adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 

 

De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 12 januari 2011 is als bijlage opge-

nomen bij deze samenvatting. 

 

 

 

Aanwezig:  

mevr. J.M. Pannekoek-van Toor (voorzitter) 

J.A. van Berkum (ChristenUnie) 

L. Bomhof (VVD) 

K.R. Dijkstra (PvdA) 

R. Fokkens (PvdA) 

H.R. Hornstra (PvdA) 

K. Kuipers (GroenLinks) 

J. Langenkamp (GroenLinks) 

T.S. Medemblik (ChristenUnie) 

A.G.H. Peters (CDA) tot 17:35 uur 

H.J. van der Scheer (CDA) 

mevrouw G. Seinen (CDA) tot 16:25 uur 

J. Slagter (PvdA) 

A.Timmerman (VVD) 

J. Vester (SP) 

R. Westerhof (SP) 

Th.J. Wijbenga (CDA) 

B.J. Ziengs (VVD) 

 

mevrouw J. Stapert, commissiegriffier 

 

Voorts aanwezig de leden van GS: 

mevrouw A. Haarsma (PvdA)  

mevrouw T. Klip-Martin (VVD) tot 17:00 uur 

R.W. Munniksma (PvdA) tot 15:05 uur 

S.B. Swierstra (VVD) tot 16:35 uur 

 

Afwezig: 

mevrouw K.J. Datema-Klöpping (SP) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 

De voorzitter opent de vergadering en deelt mee dat de heer Vester, mevrouw Datema vervangt (SP). 

De agenda wordt als volgt vastgesteld. 

Het statenstuk Beleidsadvies bevolkingsdaling (2010-463) wordt verplaatst naar de commissieverga-

dering van 9 februari a.s. Het herziene stuk is te laat ontvangen om nu te worden behandeld. Op 9 

februari zal ook de brief van GS over de uitvoering van de motie over sociaal economische vitalisering 

van het platteland en de versterking van het landelijk gebied en herziening Nota Landschap, worden 

behandeld. Deze brief wordt apart geagendeerd maar heeft een sterke relatie met het statenstuk. 

 

2. Samenvatting vergadering 24 november en de lijst van toezeggingen 

Op de lijst van toezeggingen is een aantal toezeggingen afgevinkt. De aangepaste lijst is aan deze 

samenvatting gevoegd. 

 

De samenvatting wordt vastgesteld. 

 

3. Ingekomen stukken 

De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 

De fractie van de PvdA heeft gevraagd om agendering van de brief van GS van 1 december 2010 

over Eindrapportage Visitatie commissie Drenthe. Agendering zal plaatsvinden in de Statencommissie 

OGB van 9 februari 2011. 

 

4. Rondvraag 

Hippisch centrum De Wolden 
De fractie van GL stelt vragen over de ontwikkelingen rond de eventuele komst van een Internationaal 

Hippisch centrum in gemeente De Wolden. 

Centraal staat daarbij of sprake is van een provinciaal belang en hoe GS hierbij zijn betrokken. 

Gedeputeerde Haarsma antwoordt dat de (detail) vragen van GL nu nog niet zijn te beantwoorden, de 

plannen zijn nog zeer prematuur. Het betreft een ambitieus plan van een particulier. Als de plannen 

doorgaan is de provincie hier zeer pro actief bij betrokken.  

 
E233 
Vanuit de provincie en het Rijk zijn middelen beschikbaar gesteld om de E233, nabij Cloppenburg, te 

realiseren. Deze weg is van belang voor de zuidas van Drenthe. 

De fractie van het CDA vraagt of het juist is dat in Duitsland hierover andere beslissingen zijn geno-

men en het project op de lange baan is geschoven. Deze informatie is o.a. verkregen van de NHI. 

Gedeputeerde Swierstra antwoordt dat hem hiervan niets is gebleken. Het was ook niet de bedoeling 

dat er in 2011 al aan deze weg gebouwd zou gaan worden. Wél om zo goed mogelijk samen te wer-

ken aan de inhoudelijke voorbereiding. Desgevraagd geeft hij aan recent hierover geen contact te 

hebben gehad met Duitse collegae. 

Gedeputeerde Swierstra zegt toe navraag te zullen doen bij de NHI over mogelijke stagnatie van de 

E 233. 

 

N48 

De fractie van de PvdA informeert naar de verdubbeling van de N48, dit staat vermeld in het (meerja-

rig) regeerakkoord. Hoe zit de ontwikkelprocedure er uit en is dit reëel en speelt de provincie een rol? 

Gedeputeerde Swierstra antwoordt dat al jaren gestudeerd wordt op een oplossing voor de N48. Er 

komt zeker geen vierbaans weg. Het signaal uit Den Haag komt voort uit een aangenomen motie in de 

Tweede Kamer en heeft betrekking om de wensen van de Kamer om in dit kader ook geld uit te trek-

ken voor de regio. Bij het volgende MIRT overleg zal hij de minister vragen wat zij gaat doen met deze 

motie. Voorlopig is het nog te vroeg omdat het gaat over de periode 2020-2030.   
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5. Statenstukken/brieven 

 

5a. Brief van GS van 2 december 2010 over Rapport agroparken in Drenthe 

Inhoud van de brief: het rapport is een invulling van vragen van de staten zoals gesteld in motie 

M2010-9 waarin is verzocht om met een notitie te komen om te bezien of voor agroparken in Drenthe 

redelijke mogelijkheden liggen. GS hebben met interesse kennis genomen van de conclusie dat agro-

parken een haalbaar perspectief bieden voor de toekomstige ontwikkeling van de landbouw in Dren-

the, mits op maat opgezet. Bij het verdere onderzoek naar de haalbaarheid wordt aansluiting gezocht 

met bestaande initiatieven.  

 

Samenvattende reactie van de fracties  

De SP merkt op tegen het fokken van dieren te zijn op agroparken, ook is de vraag hoe boeren den-

ken over deze ontwikkelingen. Ook de VVD en het CDA geven aan de reactie van het bedrijfsleven te 

missen, is er wel commitment? Op dit onderdeel sluiten CU en PvdA zich aan. De VVD vindt verder 

dat de overheid zich moet beperken tot het faciliteren. 

Het CDA vindt het op zich een slim en verstandig idee en is ook van mening dat GS hiermee door 

moet gaan. De CU vindt het een positief verhaal en ziet het als een goede voorzetting van de Omge-

vingsvisie maar vraagt zich af of het ook bij andere dan de genoemde gemeenten leeft. GL merkt op 

dat intensieve veehouderij verplaatst zou kunnen worden naar agroparken. Afgewacht moet worden of 

er belangstelling voor is. Is Drenthe hier niet te klein voor? 

De PvdA vindt dat in de brief goed wordt aangegeven wat het college van het onderwerp vindt. De 

fractie heeft niet gelezen dat de overheid bepaalt waar het wel en niet kan. Ook is niet gelezen dat 

agroparken een open deur zijn voor megastallen. 

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Munniksma is tevreden dat de fracties begrip hebben voor het feit dat de overheid niet 

alles voor 100% kan sturen maar wel creatieve uitdagingen oppakt. Verder noemt de gedeputeerde 

dat ook de agrarische sector een aantal stromen aan elkaar gekoppeld wil zien, daar is draagvlak 

voor. Het hoeft – zo is uit een presentatie gebleken – niet allemaal op dezelfde plaats te gebeuren. Als 

overheid is het een worsteling; het heeft geen zin om iets neer te zetten als er geen initiatiefnemers 

zijn, maar het is wel verstandig om met de sector na te denken over welke ontwikkelingen er komen 

en welke stappen hiervoor gezet moeten worden. Sommige gemeenten melden zich wel, zoals Em-

men en Borger-Odoorn, anderen niet. 

 

De voorzitter sluit de beraadslaging. 

 

5b. Brief van de St. Maatschappij van Weldadigheid van 13 oktober 2010 over het maatschap-

pelijk verslag 2009 (geagendeerd op verzoek van de fractie van GroenLinks) 

Inhoud van de brief: Het beleid van de Maatschappij van Weldadigheid is erop gericht draagvlak te 

creëren voor het beschermen van haar cultuurhistorisch erf- en gedachtegoed, maar ook voor nieuwe 

noodzakelijke ontwikkelingen in het gebied: “behoud door ontwikkeling”is daarbij het thema. 

Het verslag geeft aan aantal ontwikkeling weer van de Maatschappij over 2009. 

 

De heer Knobbe maakt op persoonlijke titel gebruik van het spreekrecht. De kern van zijn betoog is 

dat anders dan nu het geval is, gestreefd moet worden naar behoud van de oorspronkelijke gedachte 

van de Koloniën. Tevens adviseert hij dringend om gebruik te maken van het college van Rijksadvi-

seurs. 
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Samenvattende reactie van de fracties  

GL is van mening dat hier sprake is van provinciaal belang, gemeente overstijgend. De kernkwaliteit is 

gelegen in de cultuurhistorie, om die reden is het op de voorlopige werelderfgoedlijst van Unesco ge-

plaatst. Het uitgangspunt moet zijn om het op de definitieve lijst te krijgen. Het betrekken van het col-

lege van Rijksadviseurs is een goede zaak, maar komt dit tijdig vóór de gemeente Westerveld een 

besluit neemt over het bestemmingsplan op 24 januari? De provincie moet haar regietaak oppakken. 

Ook de fracties van SP, PvdA, CU, VVD vragen hoe en op welke wijze het college haar regietaak op-

pakt. De regievoering door de provincie kan strakker dan tot nu toe is gebeurd. 

De SP is van mening dat zowel bij de gemeente Westerveld als de provincie alles fout is gegaan. De 

Rijksadviseur moet er bij betrokken worden. 

De PvdA merkt op dat de voorlopige lijst van Unesco een waarborg geeft, maar tegelijkertijd wat is de 

oorspronkelijke opzet en hoe ziet de toekomst er uit van het gebied? Het goede van het gebied moet 

behouden blijven. En wat is precies het provinciale belang in dit gebied? Duurzaamheid is ook een 

(toekomstig) discussie onderwerp. De VVD is benieuwd naar het overleg van GS, in het kader van 

relatiebeheer zal de provincie voortdurend overleg hebben met de gemeente. Het CDA en de CU slui-

ten bij deze vraag aan en het CDA vraagt ook naar de rol van de Rijksadviseurs.  

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Haarsma geeft aan dat het provinciaal belang de cultuurhistorie is, de voorvoordracht 

op de werelderfgoed lijst. Het hele gebied is van provinciaal belang. De provincie neemt deel in de 

project- en stuurgroep en stelt middelen ter beschikking, maar is niet de regisseur, dit allemaal con-

form de nWRO. De provincie is proactief aanwezig. De Rijksdienst voor het cultureel erfgoed heeft 

aangegeven dat het bestemmingsplan past binnen de voordracht op de wereld erfgoedlijst. Op ver-

zoek van een burgerinitiatief – die tegen het huidige bestemmingsplan is, - is aan de Rijksbouwmees-

ter gevraagd of ook hij zijn reactie op het plan wil geven. Deze gaf aan niet aan gemeenten te advise-

ren, maar inmiddels is door de gemeente Westerveld gemeld dat wel een informeel advies kan wor-

den verwacht.  

Verder heeft de gemeente aangegeven dat mede door het burgerinitiatief de besluitvorming over het 

bestemmingsplan niet op 24 januari plaats vindt maar is uitgesteld. 

 

5c. Brochure FNV: “Stop de aanbestedingen” en de brief van GS van Groningen van 9 novem-

ber 2010 over motie naar alternatieven aanbesteden openbaar vervoer (Geagendeerd op ver-

zoek van de fractie van Groenlinks) 

Inhoud van de brochure: de brochure geeft een aantal negatieve sociale en financiële gevolgen weer 

van de aanbestedingen in het Openbaar Vervoer (OV). De brief van GS van Groningen gaat in op een 

aangenomen motie om onderzoek uit te voeren naar mogelijke alternatieven van aanbesteding van 

het openbaar vervoer zoals het niet aanbesteden maar zelf uitvoeren als provincie, het vinden van 

een tussenvorm of het doorgaan met het huidige systeem. 

 

De heer van Eijbergen van FNV Bondgenoten is aanwezigen om vragen te beantwoorden. 

 

Samenvattende reactie van de fracties  

De visie van GL is om de negatieve gevolgen voor chauffeurs bij aanbestedingen van het OV zoveel 

mogelijk te voorkomen. Niet aanbesteden en als provincie zelf het OV uitvoeren is niet mogelijk, maar 

de onzekerheid voor buschauffeurs zou voorkomen kunnen worden door een aparte personeels BV 

op te richten (en ook een aparte materieel BV). Hoe dit vorm gegeven kan worden is aan de colleges 

van GS van Drenthe en Groningen (en het OV-bureau). 

De VVD is blij met de brief van GS van Groningen, de brochure van het FNV is te eenzijdig. Als er 

sociale onrust is wordt die door het FNV zelf veroorzaakt. Kan het FNV zeggen hoeveel werklozen er 

nog zijn sinds de laatste aanbesteding? Het OV loopt nu goed maar het is nog niet 100% in orde, 
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maar of de personeels BV de oplossing is, is zeer de vraag. Het is gewenst eerst alternatieven te be-

kijken. Hier zouden al gesprekken over zijn gehouden zo heeft de VVD vernomen. 

Het CDA is ook tevreden met de brief van GS van Groningen. Zij stelt voor om de concessieperiode te 

verlengen naar 12 jaar, meer zekerheid voor chauffeurs én kapitaalvernietiging wordt daarmee voor-

komen. Flexibiliteit is prima, dat het een leerproces is ook, maar dit mag niet ten koste gaan van de 

chauffeurs. De PvdA sluit aan bij een verlenging van de concessie. De PvdA is niet tegen een aparte 

personeels BV. Chauffeurs moeten niet de dupe worden van de aanbesteding. GS zouden moeten 

uitzoeken wat het beste is. Ook voor de werkplaatsen moet een oplossing komen, dit moet worden 

opgenomen in het programma van eisen en kan het OV-bureau hier niet onderzoek naar doen? Ook 

het CDA noemt het probleem van de werkplaatsen. 

De CU weet niet of de door GL voorgestelde oplossing, dé oplossing is. Het is prima dat het FNV op-

komt voor de belangen van de werknemers. De onzekerheid van de chauffeurs zit ook in de omstan-

digheden die veranderen. De CU kan niet overzien wat de beste oplossing is. 

De SP vindt dat de aanbestedingen kwalijke gevolgen heeft. Het gaat naast chauffeurs ook om mon-

teurs en om het verlies van kennis en kunde bij ontslag. Het vertrekpunt moet zijn de passagiers en de 

chauffeurs/monteurs. Het belang van mensen staat voorop. De SP overweegt om hierover een motie 

in te dienen.  

 

De heer van Eijbergen antwoordt op de aan hem gestelde vragen dat op grond van de Wet personen-

vervoer mensen die in dienst zijn bij de concessiehouders hun werk behouden bij een aanbesteding. 

Dit geldt niet voor bedrijven die het werk uitvoeren, als voorbeeld noemt hij Drenthe Tours, daar zijn 

ontslagen gevallen. Dit geldt ook voor de wagenwassers. Er is dus geen baangarantie voor het indi-

recte personeel. Hoeveel werklozen er nog zijn is niet bekend. 

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Swierstra memoreert de ontstaansgeschiedenis van de aanbestedingen OV en het feit 

dat de negatieve spiraal hiermee is doorbroken. Vanaf 2005 is het aantal reizigers met 25% gestegen 

en heeft gezorgd voor 100 extra arbeidsplaatsen. Dat dit niet voor iedereen geldt is triest.  

Er is wel een baangarantie, maar er zijn ook fricties bij de overgang naar een nieuwe concessieverle-

ner. Er zijn al initiatieven genomen voor oplossingen. Hij waarschuwt voor het instellen van nieuwe 

entiteiten, die zijn geneigd om problemen naar elkaar toe te schuiven. 

Desgevraagd kan hij niet aangeven wanneer de uitkomsten van het overleg met de partners in de 

commissie terug zullen komen. Dit zal uiteraard zijn vóór de volgende concessieverlening aan de orde 

is.  

 

Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 

Gedeputeerde Swierstra: zegt toe samen met de partners van het OV Groningen-Assen de nadelige 

gevolgen van aanbesteding op-  en aan te pakken en hiermee naar de commissie te komen.  

 

 

5d. Statenstuk 2010-462; Drentse Energie Organisatie 

Inhoud van het statenstuk: de provinciale doelstellingen m.b.t. de transitie naar Duurzame energieop-

wekking zijn verwoord in het programma Klimaat en Energie (K&E). Door PS is geconstateerd dat de 

transitie naar een duurzame energieproductie te langzaam op gang komt. Door de fracties van GL en 

PvdA is daarom eind 2009 het voorstel gedaan een Drentse Energie Organisatie (DEO) op te richten 

als vehikel om bovenstaande doelstellingen versneld te realiseren. 

GS stellen voor om in 2011 te starten een project onder het programma K&E om de doelstellingen van 

DEO te realiseren en hiervoor in totaliteit 4,5 miljoen euro aan toe te kennen. 

   

Samenvattende reactie van de fracties  
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Met uitzondering van de CU zijn de fracties met stomheid geslagen over het voorstel van GS. Ze vin-

den dat het statenstuk in het geheel geen weergave is van het proces van de afgelopen twee jaar 

waar intensief gesproken is – vaak in aanwezigheid van de gedeputeerde – over de oprichting van 

een DEO. De fracties hadden dit voorstel in het geheel niet verwacht. Zonder motivatie wordt het bu-

sinessplan aan de kant geschoven. Ze zullen het voorstel van GS zoals dat nu voorligt niet steunen. 

De beleidsbrief steunt in het geheel niet op de gezamenlijk tot stand gekomen proces en de bij het 

statenstuk gevoegde businessplan. 

Afzonderlijke aanvullende reacties van de fracties zijn de volgende. De VVD kan zich voorstellen dat 

genoemde 10 miljoen euro voor GS op dit moment een heikel punt is, maar dit bedrag hoeft ook nog 

niet in 2011 beschikbaar te worden gesteld. Bovendien is sprake dat het revolverend wordt ingezet. 

Ook is het tempo zoals GS dit nu voorstaat veel te laag. Een andere mogelijkheid is om bij de college-

onderhandelingen of bij de VJN voor de aparte organisatie extra geld vrij te krijgen. De PvdA merkt 

nog op dat ook het veld enthousiast is over de DEO en wil graag met GS werken aan een positief 

voorstel. CDA en GL spreken van minachting van GS voor PS, dit kan niet tot een vruchtbare samen-

werk leiden.  

De SP sluit aan bij GL en wil ook graag weten of burgers hiervoor ook in aanmerking kunnen komen. 

De CU is juist blij met het voorstel van GS, een revolverend fonds en projecten om e.e.a. te versnellen 

is prima, maar een aparte organisatie ziet de CU niet zitten. Wel wil de CU nog van GS de zekerheid 

dat het totale budget van het programma K&E niet wordt verhoogd en of er objectieve criteria zijn op-

gesteld voor DEO wanneer sprake is van een succes en wanneer kan de stekker er uit worden ge-

haald? 

 

In Tweede termijn geven de fracties PvdA, CDA, VVD, GL en SP aan met een amendement te komen 

tijdens de vergadering van PS van 2 februari a.s. om de DEO alsnog conform het businessplan te 

realiseren.  

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Klip start met de opmerking dat het traject hoe dit voorstel tot stand is gekomen een 

apart figuur is. Het voorstel komt uit PS maar is uitgewerkt door GS die nu met een voorstel komt. 

Formeel gezien kan PS geen opdracht geven aan GS. 

Argumenten van GS tegen een zelfstandige energie organisatie zijn de volgende. 

Het is een te groot financieel risico. € 10 miljoen is een te groot bedrag. Bovendien ligt er de afspraak 

met PS om éénmaal per jaar te komen met voorstellen, en dat is met de Voorjaarsnota (VJN). De 

doelen zoals genoemd kunnen ook binnen het programma K&E worden bereikt. 

Individuele burgers kunnen zich wenden tot de gemeenten, daarmee zijn klimaatcontracten afgeslo-

ten. Het totale budget van het programma K&E gaat niet omhoog. Omdat GS niet voorstelt om DEO 

op te richten zijn er ook geen criteria en kan ook niet aangegeven worden wanneer het beëindigd kan 

worden. 

 

De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de reactie van PS op 2 februari a.s wordt 

afgewacht. 

 

Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 

 

5e. Brief van GS van 16 december 2010 over startnotitie realisatie Omgevingsvisie Drenthe 

2011-2015  

Inhoud van de brief: met deze notitie willen gedeputeerde staten het gesprek aangaan met provinciale 

partners over de mogelijke uitwerking naar een concrete uitvoeringsagenda voor de periode 2011-

2015 van de Omgevingsvisie Drenthe.  
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Samenvattende reactie van de fracties 

Het CDA complimenteert GS met het gevoerde proces, en merkt daarbij nog op dat de verbinding met 

omringende provincies/länder een veel dominantere plaats moet krijgen.  Ook vraagt het CDA zich af 

waar de urgentie ligt bij de prioritering van de gebieden. En wil GS kijken naar gebieden vanuit werk-

gelegenheid en krimp? Daarnaast wil het CDA graag aandacht voor zuidoost Drenthe. Tot slot: bij 

zuidwest Drenthe wordt het economische verhaal gemist.  

De CU is blij met de startnotitie. Evenals het CDA ziet de CU de focus op werkgelegenheid niet terug 

in de gebeidsindeling. Verder noemt deze fractie dat gebiedsopgaven onderling goed verbonden zijn, 

maar hoe wordt daar binnen het provinciehuis mee omgegaan? 

De SP vindt dat een ‘kale’ omgevingsvisie nietszeggend is, het gaat om de verordening. De PvdA vult 

de punten van het CDA aan met de opmerking dat het zinvol is om actief aanwezig te zijn bij struc-

tuurvisies die door gemeenten worden opgesteld, bijv. De Wolden. De commissie Van Dijk was niet op 

alle punten even enthousiast over het gebiedsgericht beleid. De PvdA zou deze conclusies terug wil-

len zien in het overleg met de andere overheden. Tot slot verzoekt de PvdA om ook voor zuidwest 

Drenthe een goede analyse te maken zoals dit ook bij zuidoost Drenthe is gebeurd. 

De VVD sluit zich aan bij het CDA en de PvdA. 

GL noemt het grensoverschrijdende punt van het CDA en kan zich voor het overige vinden in de start- 

notitie. Ook de door de AFLO genoemde punten hebben de instemming van GL. 

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Haarsma antwoordt dat deze notitie is bedoeld om te horen wat aangevuld zou moeten 

worden en waar gewijzigd. Zij kan zich vinden in de gemaakte opmerkingen en zal daar serieus naar 

kijken. De focus ligt ook op het slimmer combineren en samenwerken, ook internationaal gezien. In-

tern is de focus gericht op wat echt urgent is. Prioritering binnen de gebieden zal ook plaatsvinden. 

Met dit stuk zal ‘de boer op’ worden gegaan. Het is aan het nieuwe college om te laten zien wat het 

resultaat is. 

 

De voorzitter sluit de beraadslaging. 

 

6. Mededelingen 

Er worden geen mededelingen gedaan. 

 

7. Sluiting 

De vergadering wordt gesloten om 17:50 uur. 

De volgende vergadering zal plaatsvinden op 9 februari 2011. 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Omgevingsbeleid van 9 februari 2011, 

 

 

 

 , voorzitter 

 

 

 

 , commissiegriffier 

 



Bijgewerkt op 18 januari 2011 1 

Toezeggingenlijst Statencommissie Omgevingsbeleid 12 januari 2011       

        
Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

  

Statencommissie Korte termijn 

1. Beperkingen aankoop gronden 
rondom hunebedden 

Gedeputeerde Munniksma zegt toe de beperkingen in 
aankoop van de gronden rondom de hunebedden te 
zullen aangeven bij het Drents Landschap, die 
daarvoor verantwoordelijk is 

08-07-2010 07-10-2010 Geen stand van zaken 

2. Inschakelen sociale 
werkvoorziening brugbediening 

Gedeputeerde Bats zegt toe dat het college zal 
onderzoeken in hoeverre het juridisch en financieel 
mogelijk is mensen in te schakelen vanuit de sociale 
werkvoorziening voor de brugbediening. 

08-07-2010 07-10-2010 Geen stand van zaken 

3. Uitwerkingsstrategie EHS, 
inclusief prioriteringsoverzicht naar 
PS 

De heer MUNNIKSMA zegt toe dat rond het zomer-
reces 2010 een uitwerkingsstrategie EHS, inclusief 
prioriteringsoverzicht naar PS zal worden gezonden. 
(CDA) 

16-06-2010 13-10-2010 Overleg is uitgesteld; consequenties 
regeerakkoord wordt afgewacht 
(OGB 13-10-2010) 

4. Regionale Uitvoeringsdienst 
RUD. 

Mevrouw KLIP zegt toe dat zij in september 2010 de 
commissie zal informeren over het basispakket, de 
kwaliteitseisen en het verdere tijdpad van de te 
vormen Regionale Uitvoeringsdienst RUD. (CDA) 

17-02-2010 31-12-2010 Informatie volgt in december 2010 

5. Uitwerking van amendementen 
en moties mbt Omgevingsvisie 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het verzoek van de 
staten om de uitwerking van amendementen en 
moties mbt Omgevingsvisie als appendix toe te 
voegen aan de Omgevingsvisie, op hoofdlijnen te 
zullen uitvoeren (CDA). 

13-10-2010 09-02-2011 Mevrouw Haarmsa zegt naar 
aanleiding van de behandeling van 
de lijst van toezeggingen toe dat de 
appendix op hoofdlijnen naar de 
commssie zal komen vóór de 
statenverkiezigen van 2 maart 2011 
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6. RvR gelijk behandelen met 
Verordening Omgevingsvisie 

Gedeputeerde Haarsma zegt toe na te zullen gaan of 
de Ruimte voor Ruimteregeling met de behandeling 
van de Verorderning voor de Omgevingsvisie aan de 
commissie wordt voorgelegd (VVD) 

24-11-2010 23-02-2011 Geen stand van zaken 

7. Reactie OV-bureau op Evaluatie Gedeputeerde Swierstra: zegt toe de reactie van het 
OV-bureau op de evaluatie toe te zenden aan de 
statencommissie. (SP) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt met brief GS d.d 
13.01.2011 

8. Inbreng OV bureau in OV 
discussie 

Gedeputeerde Swierstra: zegt toe de suggestie om 
het OV-bureau te vragen naar een eigen inbreng bij 
de inhoudelijke discussie met de commissie (n.a.v. de 
brochure van FNV Bondgenoten over 
aanbestedingen) voor te leggen aan het OV-bureau. 
(PvdA) 

24-11-2010 23-02-2011 Geen stand van zaken 

9. Ontwikkelingen ILG Gedeputeerde Munniksma: de Statencommissie 
veelvuldig op de hoogte te houden van de 
ontwikkelingen m.b.t. het ILG. (diverse fracties) 

24-11-2010 23-02-2011 Geen stand van zaken 

10. Bovengeschiktheid Grondwater 
nadrukkelijk vermelden 

Gedeputeerde Klip:  in de tekst van de Structuurvisie 
ondergrond te zullen nagaan of de bovengeschiktheid 
van grondwater nadrukkelijker vermeld kan 
worden.(GL) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt met brief GS d.d. 2 
december 2010 

11. Structuurvisie Ondergrond in of 
ná overleg met het Rijk 

Gedeputeerde Klip zegt toe na te zullen gaan of de 
tekst op pag. 30 waarin wordt ingegaan op de 
verhoudingen tussen verschillende overheden juist is 
voor zover daar is opgenomen dat sprake is van het 
in overleg gaan met het Rijk. (PvdA) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt met brief GS d.d. 2 
december 2010 

12. Uitkomst ambt. overleg 
bestrijdingsmiddelen 

Gedeputeerde Klip zegt toe na te zullen gaan wat het 
ambtelijk overleg over bestrijdingsmiddelen (Drentse 
Aa) heeft opgeleverd. (GL) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt met memo GS d.d. 
26.11.2010 
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13. Schroefpalen; waarom genoemd 
in POV 

Gedeputeerde Klip zegt toe na te zullen gaan waarom 
in de  POV is opgenomen dat schroefpalen bij 
funderingswerkzaamheden die niet vaak worden 
toegepast maar het gebruik daarvan wel is 
opgenomen in de verordening. (GL) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt met memo GS d.d. 
26.11.2010 

14. Noodzaak van vrijstelling voor 
veedrinkplaatsen 

Gedeputeerde Klip zegt toe terug te zullen komen op 
de vraag waarom bij veedrinkplaatsen niet kan 
worden volstaan met een melding in plaats van een 
vrijstelling. (VVD) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt tijdens PS 15.12.2010 

15. Vergunningverlening voor WKO 
afdoende beantwoord? 

Gedeputeerde Klip zegt toe na te zullen gaan of het 
gegeven antwoord op vergunningverlening voor een 
WKO nog een nader aanvulling behoeft (SP) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt met memo GS d.d. 
26.11.2010 

16. Bushalte Bethesda ziekenhuis 
Hoogeveen 

Gedeputeerde Swierstra zegt toe: na te zullen gaan 
waarom de bushalte in de directe nabijheid van het 
ziekenhuis Bethesda in Hoogeveen is weggehaald. 

24-11-2010 23-02-2011 Geen stand van zaken 

17. Toelichting verbod buisleidingen Gedeputeerde Klip zegt toe het verbod voor het 
aanleggen van buisleidingen in 
grondwaterbeschermingsgebieden nader toe te 
lichten. (SP) 

24-11-2010 23-02-2011 Beantwoordt met memo GS d.d. 
26.11.2010 

18. Stagnatie E233 Gedeputeerde Swierstra zegt toe navraag te zullen 
doen bij de NHI over mogelijke stagnatie van de E 
233. 

12-01-2011 12-04-2011 Geen stand van zaken 

 

 

Statencommissie Lange termijn 

1. Prioritering van ILG/pMJP De heer MUNNIKSMA zegt toe de staten te zullen 
betrekken bij de verdere prioritering van ILG/pMJP 
(PvdA). 

13-10-2010   Beantwoordt met Presentatie 
12.11.2011 
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2. Informatie over projecten die 
onder de Tennet gelden (kunnen) 
vallen 

De heer MUNNIKSMA zegt toe de informatie over 
projecten die onder de Tennet gelden (kunnen) vallen 
aan de commissie beschikbaar te stellen ná het 
zomerreces 2009. (VVD) 

    Voorstellen (projectcategorieën) 
worden i.k.v. pMJP afgewikkeld. 
Meer te melden, dan volgt informatie. 
Het traject loopt t/m 2011. (OGB 13-
10-2010) 

3. Bedrijventerreinen in de Regio 
Assen-Groningen 

Mevrouw HAARSMA zegt toe provinciale staten te 
betrekken bij de voortgang van de bedrijventerreinen 
in de Regio Assen-Groningen. 

25-11-2009   Nog in uitvoering. 
 (OGB 16-06-2010) 

4. Nadelige gevolgen aanbesteding 
OV 

Gedeputeerde Swierstra: zegt toe samen met de 
partners van het OV Groningen-Assen de nadelige 
gevolgen van aanbesteding op-  en aan te pakken en 
hiermee naar de commissie te komen, voor de 
volgende concessieverlening. 

12-01-2011 14-12-2011 Geen stand van zaken 

 

 

Moties 

M 3  Extern gekochte energie 
voorzien te laten zijn van een 
zogenaamd “groen” certificaat 

PS verzoeken GS om verder voorbeeldgedrag te tonen, door direct 
na opening van het gerevitaliseerde provinciehuis alle extern 
gekochte energie (gas & elektriciteit) voorzien te laten zijn van een 
zogenaamd “groen” certificaat. 

22-04-2009   Geen stand van zaken 

M 9 Uitwerken concept 
Agropark in een notitie. 

Uitwerken concept Agropark in een notitie. 22-06-2010   Geen stand van zaken 

M 11 Monitoring 
ontwikkelingsgerichte uitvoering 
en rapportage daarvan aan PS. 

Monitoring ontwikkelingsgerichte uitvoering en rapportage daarvan 
aan PS. 

02-06-2010   Geen stand van zaken 

M 15 Verlengen werkingsduur 
ontgrondingsvergunningen voor 
zandwinningsbedrijven. 

Verlengen werkingsduur ontgrondingsvergunningen voor 
zandwinningsbedrijven. 

02-06-2010   Geen stand van zaken 
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M 28 Sociaal-economische 
vitalisering van platteland 

PS verzoeken GS om: 
 
- geen reductie toe te passen op de middelen voor sociaal-
economische vitalisering en recreatie van het PMJP (€75.000) 
- niet te bezuinigen op de impulsgelden t.b.v. Vitaal Platteland 
(€250.000) 
- te blijven investeren in landschapsherstel en onderhoudsprojecten 
(€500.000) 
- een uitvoeringsprogramma op te stellen bij de krimpnotitie 

08-07-2010   Beantwoordt met brief 
GS d.d 06.01.2011 

M 31 Recreatieve Fietspaden PS verzoeken GS om: 
 
- 1 miljoen euro beschikbaar te stellen voor het verbeteren van de 
fietspaden. 
- Met dit bedrag actief de eigenaren van fietspaden in Drenthe te 
benaderen en te bewerkstelligen dat in totaal 3 miljoen euro wordt 
geïnvesteerd in de Drentse fietspaden (hefboom/cofinanciering). 
- De dekking van voorgenoemde 1 miljoen te vinden in de 
zogenaamde versnellingsagenda of vanuit de beschikbare Algemene 
Reserve 2011. 
- Te beoordelen of het mogelijk is om met name kleinere 
aannemingsbedrijven uit Drenthe bij de investeringen in de 
fietspaden in te zetten. 
- Binnen drie maanden een PvA aan PS voor te leggen, waarin 
bovenstaande aspecten zijn meegenomen en duidelijk wordt welke 
fietspaden voor verbetering in aanmerking komen (prioriteiten) en op 
welke termijn de investeringen kunnen plaatsvinden. 

10-11-2010   Geen stand van zaken 
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M 40 Ondergrondse CO2 
opslag in Drenthe 

PS spreken uit dat: 
- geen medewerking wordt verleend aan een grootschalig 
demonstratieproject in Drenthe, zolang niet duidelijk is of zowel het 
transport/opslaan van CO2 alswel het opgeslagen houden van CO2 
in de ondergrond veilig kan verplaatsen; 
- naast borging van veiligheid ook overtuigend nut en noodzaak van 
transport en ondergrondse opslag worden aangetoond; 
- de medewerking aan de grootschalige ondergrondse opslag van 
CO2 afhankelijk zal zijn van de uitkomsten van het 
demonstratieproject en de inhoud van het nieuwe Energieakkoord 
voor het Noorden (Green Deal); 
- de regering prioriteit dient te geven aan het bijstoken van biomassa 
in kolencentrales en aan het bijmengen van groen gas (afkomstig 
van vergisting van mest/plantaardige massa) in het aardgasnet; 
- de regering het leveren van groene stroom door stroomleveranciers 
aan consumenten dient te optimaliseren; 
- de besluitvorming over het transport en de ondergrondse opslag 
van CO2 onverlet laat het provinciaal standpunt dat geen 
medewerking wordt verleend aan de ondergrondse opslag van 
kernenergieafval (bestaand beleid van de Provinciale Staten van 
Drenthe) 

15-12-2010   Geen stand van zaken 

M 18 Motie Landschap PS verzoeken GS om de onderstaande opzet en werkwijze in 
overleg met de gemeenten, landschapsorganisaties en 
vertegenwoordigers van diverse sectoren uit te werken: 

 
Het college van GS nodigt alle gemeenten om in gezamenlijkheid de 
herziening van de Nota Landschap op te stellen. 
In deze Nota Landschap kunnen zowel de kernkwaliteiten van het 
gemeentelijk en provinciaal belang worden weergegeven 
De provincie stimuleert en ondersteunt de gemeenten met kennis bij 
de totstandkoming van de Nota 

02-06-2010   Beantwoordt met brief 
GS d.d. 06.01.2011 
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